
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Date: 30.03.2022 
Venue: Forensic DNA for Research and Training Center at Al-Nahrain University, Iraq 
 
In accordance with the academic cooperation between the University of Regensburg 
(Germany), Al-Nahrain University (Iraq), and the University of Baghdad (Iraq), Forensic 
DNA for Research and Training Center at Al-Nahrain University held a scientific 
symposium entitled “The Challenges Facing E-learning in Social Sciences: History 
Learning as an Example.”  

The symposium consisted of three lectures: 

1. “Interactive E-Learning using Class Point” 
    Dr. Hussein T. Salloom  
    (Al-Nahrain Nanorenewable Energy Research Center, Al-Nahrain University) 

2. “The challenges of History Learning in Iraq: The University of.Baghdad as an 
….example”  
    Prof. Dr. Laith S.  Mahmood 
    (College of Arts, the University of Baghdad) 

3. “Using E-Learning with SOWM Strategy in Social Science”  
    Asst. Prof. Dr. Dheaa S. Zageer 
    (Director of Forensic DNA Center, Al-Nahrain University) 

The lectures were held in front of academic specialists in history, archeology, math, 
physics, chemistry, Biology, and Information Technology from both the University of 
Baghdad and Al-Nahrain University.  

 

The symposium was sponsored by the DAAD. 

 

 

 

SYMPOSIUM 

“THE CHALLENGES FACING E-
LEARNING IN SOCIAL SCIENCES: 
HISTORY LEARNING AS AN EXAMPLE” 

 

DIGITAL TEACHING AND LEARNING  
<   IN HISTORICAL STUDIES 



 Regensburgوجامعة  )العراق( وجامعة بغداد )العراق( كاديمي بين جامعة النهرينأ بناءً على التعاون ال

تحديات التعليم ندوة بعنوان " في جامعة النهرين العدلي للبحث والتدريبدنا قام مركز ال، أ)ألمانيا(

  :" وتضمنت الندوة  ثلاث محاضرات.علوم الانسانية: التاريخ نموذجاالاكتروني لل

مركز بحوث النهرين  ،الدكتور حسين ثامر سلوم – "Class pointالتعليم الاكتروني التفاعلي باستخدام " -1

  .جامعة النهرين، لمتجددةللطاقة الناونية ا

 ،دابلآكلية ا ،لدكتور ليث شاكر محمودا – ": جامعة بغداد كمثالفي العراق م التاريخمشاكل تعل  " -2

  .بغدادجامعة 

لاستاذ المساعد الدكتور ضياء ا – في التعليم الاكتروني لعلوم التاريخ" SOWM"استخدام استراتيجية  -3

  .جامعة النهرين ،الدنا العدلي للبحث والتدريبمركز مدير مركز  ،زغير شامخ

ثار والرياضيات التاريخ والآ مجال بغداد والنهرين في تيمن جامعمتخص صين ساتذة ندوة أوقد حضر ال

الألمانية  DAAD منظمةالندوة  قد رعتو .وتكنولوجيا المعلومات والفيزياء والكيمياء والعلوم الحياتية

(German Academic Exchange Service.) 


